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зробив це з місця у сесійній залі. Зареєструвалося 254 народні депутати. В. Рибак повідомив, 
що неузгодженими залишаються головні питання, тож переговори між опозицією та 
більшістю тривають. Крім того, глава парламенту зауважив, що започаткований ще до Нового 
року круглий стіл має продовжити свою роботу. 
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МВД В.Захарченко. Такую позицию Партии регионов в оппозиции объяснили подготовкой 
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рассмотрение Верховной Рады законопроект, которым предлагается лишить права экспорта 
трейдинговые компании, не занимающиеся выращиванием зерновых. Участники рынка 
полагают, что такая инициатива может сделать из Украины аутсайдера мирового аграрного 
рынка, как это уже произошло с Аргентиной. 
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законодаством, проект бюджету мають внести на розгляд до 15 вересня», — каже П.Розенко, 
член фракції «УДАР» і Бюджетного комітету. 

«Батьківщина» і Гриценко: розлучення  Іван Капсамун, «День»...............................9 
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Друковані видання 

Сьогодні сесія має розглянути проект держбюджету на 2014 рік  
"Голос України" 

Зранку парламентська трибуна та президія знову були заблоковані представниками 
опозиції. Але близько 10.40 Голова Верховної Ради Володимир Рибак відкрив ранкове 
засідання. Щоправда, зробив це з місця у сесійній залі. Зареєструвалося 254 народні депутати. 
В. Рибак повідомив, що неузгодженими залишаються головні питання, тож переговори між 
опозицією та більшістю тривають. Крім того, глава парламенту зауважив, що започаткований 
ще до Нового року круглий стіл має продовжити свою роботу. 

Водночас Голова Верховної Ради зазначив, що в сесійній залі перебувають новообрані 
парламентарії, які мають стати «законно обраними народними депутатами, щоб виконувати 
обіцянки, дані виборцям», тобто скласти присягу. Відтак Леонід Даценко (197-й округ), Віктор 
Пилипишин (223-й округ), Руслан Бадаєв (94-й округ), Микола Круглов (132-й округ) та 
Михайло Поплавський (194-й округ) склали присягу народного депутата. 

Опозиція запрошувала новообраних депутатів скласти присягу з парламентської 
трибуни. Але наважилися на це лише Леонід Даценко та Михайло Поплавський. Решта зробили 
це з ложі суддів. Після того Голова Верховної Ради оголосив перерву на 30 хвилин та запросив 
до свого кабінету лідерів фракцій. 

Об 11.20 В.Рибак повернувся до сесійної зали. Він попросив народних депутатів 
зосередитися на роботі в комітетах, адже у четвер зранку в парламенті першим питанням має 
розглядатися проект державного бюджету на 2014 рік. Між тим, голови фракцій та керівники 
парламенту, додав він, продовжать консультації щодо тих питань, які потребують узгодження. 

Як відомо, опозиція наполягає на відставці міністра внутрішніх справ Віталія Захарченка 
та всього уряду загалом, розпуску спецпідрозділу МВС «Беркут», звіті у сесійній залі 
парламенту Генерального прокурора Віктора Пшонки про те, чому не працює закон про 
«амністію» учасників Євромайдану. А також на створенні Тимчасової слідчої комісії щодо 
розслідування фактів надмірного застосування сили з боку правоохоронців до учасників 
мирних зібрань. Водночас більшість погоджується лише на створення ТСК та вимагає 
розблокувати парламент для ухвалення державного бюджету на 2014 рік. 

Поведінку опозиції під час складання депутатами присяги голова фракції Партії регіонів 
Олександр Єфремов назвав неприйнятною. «Мені особисто було соромно дивитись, як наші 
колеги з опозиції спробували перешкодити цьому дійству, закидали зерном своїх же колег, які 
так само, як і вони, обиралися голосами виборців. Сподіваюся, що час, події та люди вплинуть 
на ситуацію і ми будемо жити в державі, де політики поводитимуться належним чином. Будуть 
обстоювати свою позицію в дебатах, а не тупотінням, криками. Але сьогодні маємо те, що 
маємо, і вимушені це констатувати», — сказав О. Єфремов. За його словами, серед п’яти 
депутатів, які склали присягу, поки що лише один — Микола Круглов — написав заяву про 
вступ до фракції Партії регіонів. 

Що стосується перемовин, то вони, за словами регіонала, на жаль, тривають не 
конструктивно. «Опозиція висловила свої вимоги, але всі ці питання мають варіант вирішення в 
рамках законодавчого поля. Тому на проблеми, порушені опозицією, я поставив одне 
запитання: ми збираємося далі жити за законом чи за якимись забаганками, які висловлює той 
чи інший політик», — сказав депутат. «Мені б дуже хотілося, щоб спеціалісти, які беруть 
участь у переговорному процесі, були достатньо підготовлені, аби сформулювати свою точку 
зору, щоб можна було вирішити те чи інше питання, спираючись на законодавчу базу, а не 
висловлювані ультиматуми», — зауважив О. Єфремов. 

Що стосується проекту держбюджету на 2014 рік, то більшість має намір не лише 
розглянути його у четвер, а й ухвалити. «Ми вважаємо, що бюджет підготовлений для того, щоб 
ухвалити його в цілому. І будемо робити для цього все можливе», — наголосив регіонал. Він, 
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зокрема, зазначив, що під час розгляду головного фінансового документа у сесійній залі будуть 
присутні 203 депутати від Партії регіонів. Водночас парламентарій не виключив можливості 
проведення виїзного засідання, але лише за умови, якщо опозиція перешкоджатиме ухваленню 
проекту держбюджету в сесійній залі. 

Голова фракції Партії регіонів Олександр Єфремов: 

«Ми маємо намір ухвалювати бюджет у сесійній залі. Але якщо наші колеги створять 
якісь неможливі для роботи умови, тоді будемо ухвалювати якісь рішення. Але поки що жодних 
форматів нашої роботи поза сесійною залою ми на даний момент не розглядали». 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=311246 

Бюджет не сходится  

Ольга Куришко, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Блокировать парламентскую трибуну народные депутаты фракций "Батькивщина", 
"Свобода" и УДАР начали незадолго до начала вчерашнего заседания Рады. "Если, например, 
власть освободит от должности министра внутренних дел Виталия Захарченко, это будет 
реальный шаг к переговорам и откроет путь для рассмотрения закона о госбюджете",— сказал 
журналистам народный депутат Андрей Павловский ("Батькивщина"). В оппозиции также 
требуют отставки правительства и создания временной следственной комиссии Рады по 
расследованию случаев избиения сотрудниками милиции участников массовых акций протеста. 

Переговоры лидеров фракций о разблокировании работы парламента, проходившие 
утром в кабинете председателя Верховной Рады Владимира Рыбака, закончились ничем. В 
10.30 глава фракции "Батькивщина" Арсений Яценюк подал депутатам условный знак усилить 
блокаду. Представители оппозиции окружили трибуну плотным кольцом, подперев стульями 
двери, ведущие в президиум. 

Владимир Рыбак зашел в сессионный зал через вход для рядовых депутатов и сразу 
направился в сектор фракции "Свобода". Из ложи прессы было видно, как спикер несколько 
минут что-то говорил лидеру фракции "Свобода" Олегу Тягныбоку. Издалека это было похоже 
на ссору — собеседники размахивали руками, иногда переходя на крик. "Спикер говорил общие 
фразы о том, что надо договариваться, а когда мы спросили, в чем они готовы пойти нам на 
уступки, оказалось, что ни в чем!" — позже возмутился народный депутат Андрей Ильенко. 

Махнув рукой на собеседника, Владимир Рыбак занял одно из свободных депутатских 
мест в зале и открыл заседание. 

— Переговоры руководителей фракций продолжаются — главные вопросы не 
согласованы! — сообщил он. 

Спикер отметил, что в зале присутствуют пять народных депутатов, избранных 15 
декабря на повторных выборах в мажоритарных округах — Леонид Даценко (округ N197), 
Виктор Пилипишин (округ N223), Руслан Бадаев (округ N34), Николай Круглов (округ N132) и 
Михаил Поплавский (округ N194). Кроме господина Даценко, выдвинутого партией 
"Батькивщина", все они были избраны в Верховную раду как самовыдвиженцы. 

— Для принятия присяги приглашаю народного депутата Леонида Даценко! — 
торжественно объявил Рыбак. 

Оппозиция не стала препятствовать депутату в принятии присяги, освободив для него 
трибуну. Ситуация в зале резко обострилась, когда Владимир Рыбак назвал фамилию Виктора 
Пилипишина — на повторных выборах он с перевесом в 4% победил выдвиженца партии 
"Свобода" Юрия Левченко. После этого оппозиция обвинила господина Пилипишина в подкупе 
избирателей. 

— На трибуну! Выходи на трибуну! — потребовали представители оппозиции, однако 
Виктор Пилипишин проигнорировал выкрики. Текст присяги он скороговоркой зачитал из 
ложи судей. 
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— Гречка! Гречка! — закричали депутаты меньшинства. От слов быстро перешли к 
делу: народный депутат Олег Ляшко (внефракционный) и группа представителей фракции 
"Свобода" бросили в Виктора Пилипишина пакет с гречневой крупой. Увесистые горсти гречки 
полетели и в Руслана Бадаева, а Николая Круглова встретили криками "Ганьба!". Сразу после 
заседания господин Круглов подал заявление о вступление во фракцию Партии регионов. 

— Крупу принес я! — гордо сказал Олег Ляшко.— Это именно те продуктовые пайки, за 
которые депутаты купили голоса и будут обворовывать... 

Закончить мысль Ляшко помешало появление в коридоре главы бюджетного комитета 
Евгения Геллера (ПР), которого накануне принятия госбюджета на 2014 год сопровождало 
десяток депутатов. 

— Женя! Дружище! — неожиданно устремился навстречу Геллеру Ляшко. 

— Все у тебя нормально? — с участием поинтересовался Евгений Геллер. 

— Надеюсь,— многозначительно ответил депутат. 

Тем временем корреспондент "Ъ" заметил Михаила Поплавского, который делился с 
журналистами своими впечатлением от первого рабочего дня. 

— Если взять шоу и Верховную Раду, то это жесть, полная жесть! — улыбаясь, сказал 
он. 

После присяги депутатов Владимир Рыбак объявил перерыв, а позже и вовсе закрыл 
заседание. Спикер сообщил, что переговоры лидеров фракций продолжатся до утра четверга — 
в этот день правящее большинство первым вопросом решило поставить голосование по закону 
о госбюджете. В Партии регионов не верят в успех переговоров. Народный депутат Анатолий 
Гриценко ("Батькивщина") сообщил, что, по его данным, в ПР начали собирать подписи "для 
письменной регистрации на выездном заседании Рады", которое запланировано на четверг. 
"Мы постоянно собираем подписи по разным вопросам,— отмахнулся глава фракции ПР 
Александр Ефремов.— Но бюджет мы планируем утверждать в зале! Если оппозиция создаст 
невыносимые условия, тогда будем принимать решение". 

http://www.kommersant.ua/doc/2384833 

Отделить зерна от трейдеров  

Александр Черновалов, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Члены парламентского комитета по вопросам аграрной политики и земельных 
отношений Олег Кулинич (Партия регионов), Михаил Апостол (ВО "Батькивщина") и Игорь 
Сабий (ВО "Свобода") подали в Верховную раду законопроект N3882, которым предлагается 
сузить круг экспортеров зерна. В частности, авторы документа предлагают разрешить 
экспортные операции с зерном исключительно производителям и аффилированным с ними 
лицам, а также Госагенту по обеспечению экспорта и импорта зерна и продуктов его 
переработки. "Цель законопроекта — обеспечить украинским производителям зерновых 
культур непосредственный и беспрепятственный доступ к внешним рынкам сбыта",— 
говорится в пояснительной записке к законопроекту. Вчера документ был направлен на 
рассмотрение в профильный комитет. "Хотя предварительных консультаций с представителями 
комитета не проводилось, мы ожидаем его поддержки большинством",— заявил "Ъ" Игорь 
Сабий. 

Инициатива депутатов вчера вызвала шок у представителей агропромышленного 
комплекса Украины. "Сегодня никто не запрещает сельхозпроизводителям заниматься 
экспортом зерновых культур. Поэтому само предложение народных депутатов является 
экономически безграмотным. Это просто развалит рынок",— считает президент Украинской 
зерновой ассоциации Владимир Клименко. 

Директор New World Grain Ukraine (входит в десятку крупнейших экспортеров зерновых 
из Украины) Николай Горбачев отмечает, что любое ограничение на рынке приведет к 
сокращению его участников и, как следствие, к понижению ликвидности. "Трейдеры как раз 
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создают ликвидность на этом рынке, которая, в свою очередь, формирует инвестиционную 
привлекательность сельскохозяйственного рынка, уменьшение которой неизменно приведет к 
финансовым потерям — как капитализации компаний, так и понижению объемов кредитных 
ресурсов, привлекаемых в агросектор. В итоге это приведет к снижению как доходов 
сельхозпроизводителей, так и поступлений в государственную казну",— полагает он. В 
результате, по мнению господина Горбачева, та положительная динамика производства и 
экспорта зерновых из Украины, которая была достигнута в последние годы, может смениться 
падением. В качестве примера топ-менеджер привел введенные несколько лет назад 
ограничения на экспорт зерна в Аргентине, которые привели к тому, что эта страна 
превратилась из одного из крупнейших в мире экспортеров в аутсайдера. 

Введение искусственных барьеров повлечет за собой монополизацию каналов сбыта, 
уверен президент Американской торговой палаты в Украине Хорхе Зукоски. "Практика 
большинства рынков ЕС и США показывает, что залогом эффективного функционирования 
рынка является принцип свободы заключения контрактов, а использование любого рода 
дискриминационных инструментов лишь приводит к потерям как для национальной экономики, 
так и государства",— сказал он. По его словам, большинство монополий, созданных подобным 
образом, заканчиваются либо банкротством, либо судебным разбирательством, которое 
инициирует Антимонопольный комитет. 

Генеральный директор агрохолдинга "Нибулон" Алексей Вадатурский считает, что 
принятие данного законопроекта выгодно лишь нескольким игрокам зернового рынка Украины. 
Одной из таких компаний может быть Государственная продовольственная зерновая 
корпорация (ГПЗКУ). Заручившись поддержкой Экспортно-импортного банка Китая в виде 
кредита на сумму $1,5 млрд, в 2013 году в корпорации рассчитывали закупить 4 млн т зерновых 
для поставок на внешние рынки. Однако по итогам прошлого года ей удалось реализовать свои 
планы лишь наполовину. Как сообщили в пресс-службе ГПЗКУ со ссылкой на первого 
заместителя председателя правления Роберта Бровди, в 2013 году корпорация экспортировала 
только 2 млн т зерновых. Вчера в ГПЗКУ на запрос "Ъ" не ответили. 

Похоже, авторы законопроекта мало понимают цепочку движения зерновых культур от 
производителя до покупателя за пределами Украины, полагает аналитик ИГ "АРТ-Капитал" 
Андрей Патиота. "Даже многие крупные производители зерна не берутся самостоятельно 
экспортировать продукцию, поскольку это очень сложная бюрократическая процедура, 
требующая соблюдения множества критериев, недоступных обычному производителю. Как на 
любом рынке, здесь просто необходимо присутствие профессиональных посредников с 
большим финансовым ресурсом для проведения операций с зерном на мировом рынке",— 
говорит он. "Если данный документ будет принят, то Украине гарантированы санкции со 
стороны ряда стран-торговых партнеров",— уверен аналитик ИК Foyil Securities Иван Панин. 
Советник юридического бюро "Егоров, Пугинский, Афанасьев и партнеры" Глеб Бялый 
напоминает, что прецеденты уже есть. "Когда весной 2013 года Украина ввела спецпошлины на 
импорт автомобилей, летом Турция ввела соответствующие санкции в отношении украинской 
продукции",— отмечает он. 

http://www.kommersant.ua/doc/2384822 

Бюджетный спринт  
Андрей Гаценко, "Комсомольская правда  в Украине" 

На принятие главной сметы страны у народных депутатов осталось полтора дня. 
Говорят, успеют. В пленарном режиме народные депутаты будут работать сегодня и полдня 
завтра. А дальше - двухнедельные каникулы. То есть, если до пятницы парламентарии не 
утвердят госбюджет на 2014 год, то до февраля страна будет жить за счет прошлогоднего 
кошелька. 

Строгий однодневный дедлайн по принятию госбюджета на нынешний год установил 
народным депутатам Премьер-министр Николай Азаров. 
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- Завтра (16 января) Верховная Рада должна рассмотреть проект Государственного 
бюджета на 2014 год и принять его в целом, - заявил Азаров и обратился к украинцам: - Что 
означает решение оппозиции блокировать принятие бюджета? Я хочу, чтобы все граждане 
осознали: это означает, что они хотят переложить на власть ответственность за возможные 
задержки выплаты повышенных зарплат бюджетникам, социальных пособий матерям и детям, 
инвалидам, что обусловлено несвоевременным принятием бюджета. 

Отдельную просьбу премьер озвучил министрам. Он попросил их убедить народных 
депутатов не зацикливаться на внесенных поправках.  

- Существует более трех тысяч поправок к проекту госбюджета, которые стоят аж три 
бюджета в целом. Это абсолютно не сбалансировано. Необходимо убедить депутатов, что 
только реальный бюджет позволит стране стабильно развиваться, - подчеркнул Азаров. 

Не тянуть со сметой попросил и Президент Виктор Янукович. 

- Я считаю, что вам нужно работать с парламентом, чтобы завтра (В четверг. - Ред.) 
бюджет был принят. Если он не будет принят, то вы знаете, какие будут последствия. Это 
сокращение заработных плат, прежде всего доплат, которые мы планировали уже с января этого 
года, - заявил Янукович во время встречи с Азаровым. Глава государства отметил, что на этот 
год власть запланировала рост экономики, увеличение инвестиций, повышение социальных 
выплат.  

Обсуждать внесенные поправки парламентарии начали вчера после 16.00. Регионалы 
говорили, что бюджетная дискуссия продлится до глубокой ночи. Оппозиция засомневалась. 

- Утром депутатам раздали сравнительную таблицу с предложениями на 535 страниц. 
Думаю, на заседании комитета все поправки будут отметены. В лучшем случае оставят 5-10 
поправок технического  характера, - высказал свое мнение "ударовец" из бюджетного комитета 
Павел Ризаненко. 

Представители Партии регионов в кулуарах парламента убеждали, что все поправки, 
несмотря на политический окрас его автора, будут рассматриваться. 

- Были годы, когда депутаты подавали по пять тысяч поправок. И мы их рассматривали. 
Успевали как-то. Этот год не станет исключением, - подчеркнул народный депутат Владимир 
Макеенко.  

Даже если на изучение и обсуждение одной поправки выделять только одну минуту, то 
на все поступившие от  депутатов предложения пришлось бы выделить двое суток - без 
перерыва на еду и сон. Готовы ли депутаты так трудиться?  

КСТАТИ 

Топ-5 бюджетов Украины 

Самый бездефицитный 

В последние годы власть не может свести доходы и расходы бюджета. Из-за этого из 
года в год наш госдолг растет. Но так было не всегда. Например, в 2000 и 2002 годах расходы 
бюджета были ниже доходов. В 2002 году эта разница была максимальной - государство 
заработало более чем на миллиард гривен больше, чем потратило. 

Самый детский 

В 2005 году в бюджете были заложены принципиально новые выплаты на рождение 
ребенка, которые должны были улучшить демографическую ситуацию в стране. Тогда за 
рождение ребенка начали выплачивать 8497 грн. (около 1700 долларов). В первый месяц 
родители детей, появившихся на свет после 31 марта 2005 года, получали 3384 грн., остальную 
сумму - в течение года.  

Самый социальный 

Наверное, самым социально ориентированным бюджетом можно назвать документ за 
2010 год. В том году больше всего вырос прожиточный минимум, к которому привязаны 
минимальные зарплаты и пенсии, - на 24,8%.  
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Самый многострадальный 

Дольше всего Украина жила без бюджета именно в 2010 году. Главная смета страны 
была проголосована только 27 апреля.  

Самый быстрый 

Зато уже в декабре 2010 года депутаты приняли бюджет на 2011 год за 30 минут без 
рассмотрения более 2000 поправок, которые внесли депутаты. Это заседание можно назвать 
самым быстрым. 

http://kp.ua/daily/160114/433322/ 

Пошук місця й голосів  

Наталія Лебідь, "Україна молода" 

Сьогодні Верховна Рада матиме передостанню можливість розглянути правки до 
бюджету–2014 та ухвалити його. Завтра така можливість буде на цій сесії останньою. Бо в 
п’ятницю депутати розійдуться на канікули. 

«У тому, що Україна вже другий рік розпочинає без бюджету, винен уряд. Бо, згідно із 
законодаством, проект бюджету мають внести на розгляд до 15 вересня», — каже Павло 
Розенко, член фракції «УДАР» і Бюджетного комітету. 

Текст документа внесли до ВР наприкінці 2013 року, але заблокована Рада ніяк не 
розпочне над ним працювати. Учора блокада тривала. «Опозиція не проти розгляду бюджету у 
стінах Верховної Ради, якщо буде повністю дотриманий регламент, якщо будуть розглянуті всі 
наші поправки. Але умова опозиції полягає в тому, аби влада зробила бодай один реальний 
крок назустріч нашим вимогам», — пояснює «УМ» Андрій Павловський (фракція 
«Батьківщина»). 

З іншого ж боку, представники опозиції кажуть, що проект бюджету–2014 сам по собі є 
настільки недосконалим, що приймати його неможливо. Ось як налаштована «свободівка» 
Ірина Фаріон: «Це бюджет, який обслуговує кліку олігархів. Це бюджет, який задовольняє їхній 
приватновласницький інтерес, це бюджет міліційної держави, бо він збільшує фінансування 
силових відомств. Це не просто бюджет проїдання — це бюджет знищення бюджетників, бо 
ним законсервовується зарплата вчителя, лікаря тощо. Це бюджет деградації країни. В 
скарбниці — діра, і та позика, яка йде від Московії, не здатна її залатати». 

Павловський додає: «Влада збільшила видатки на себе та на свої каральні органи — 
Захарченко (міністр внутрішніх справ. — Ред.) отримав додатково 3 мільярди гривень, а у 
Збройних сил, навпаки, 2 мільярди забрали. Тож зараз фінансування лейтенанта «Беркута» є 
втричі більшим, ніж фінансування лейтенанта ЗСУ. Ще донедавна існувала програма для дітей 
із церебральним паралічем, і Міністерство соціальної політики щороку виділяло на неї 49 
мільйонів гривень, нині ж на цю програму заплановано 675 тисяч! На 3 мільйони зменшили 
фінансування онкохворих «чорнобильців». Фінансування реабілітації інвалідів зменшено з 775 
мільйонів гривень до 380 мільйонів. Це все — економія на соціально незахищених». 

«Уперше за багато років влада не передбачила збільшення соцвиплат із 1 січня. Хоч 
Азаров і обіцяє з початку року підвищення пенсій, стипендій тощо, але в бюджеті цього немає. 
Перше підвищення відбудеться лише 1 липня. Тобто інфляційні процеси йтимуть, а компенсації 
витрат не станеться. Плюс іде дуже суттєве скорочення соціальних державних програм, 
натомість влада себе ні в чому не обмежує», — резюмує екс–заступник міністра соцполітики 
Розенко. 

Єдине, що тішить опозицію, — це те, що всередині Партії регіонів немає одностайності 
у питанні прийняття бюджету. За словами Фаріон, блокування трибуни — на руку провладним 
фракціям, бо зараз у їхньому середовищі «йде пошук голосів». 

Як тільки голоси знайдуть, «більшовики» можуть переміститися із заблокованої Ради до 
будь–якого іншого приміщення в урядовому кварталі, який зусібіч блокують «силовики», і там 
ухвалити «що завгодно», стверджує заступниця голови ВО «Свобода». «Якщо так станеться — 
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ухвалять бюджет цілком, ніхто не буде розглядати 3 тисячі поправок», — зазначає БЮТівець 
Павловський. Краще тримати ПР та її сателітів під контролем на Грушевського, 5, бо в сесійній 
залі «все відбуватиметься прозоро та під наглядом преси», каже Фаріон. 

А от для Розенка не принципово, де саме розглядатимуть держбюджет. «Не бачу нічого 
страшного в тому, що хтось піде у інше приміщення і щось там робитиме», — каже 
«УДАРівець». Адже річ у якості самого документа. 

Представники Партії регіонів Ярослав Сухий та Михайло Чечетов в розмові з «УМ» не 
підтвердили, але й не спростували намір більшості зібратися поза стінами ВР. «Розглядається і 
такий варіант», — зазначив Сухий. «На превеликий жаль, опозиція не скористалася 
можливістю критики цього бюджету на всю країну. Вони чинять або нерозумно, або 
провокативно, або просто підігрують владі. Тому що бюджет буде прийнято без обговорення», 
— сказав «регіонал» Сухий. 

На запитання, чи панує у ПР згода в поглядах на бюджет, депутат відповів так: «У нас 
одностайне ставлення до того, що бюджет слід прийняти, але не одностайне ставлення до 
показників. У мене як у мажоритарника до бюджету чимало претензій, однак його слід 
прийняти, бо інакше країна залишиться без бюджету. Оце — горе». 

Пилипишина засіяли гречкою 

Учора спікер Володимир Рибак зайняв місце одного з депутатів, аби «з колін» відкрити 
сесію і дати можливість парламентаріям, дообраним на виборах 15 грудня 2013 року, прийняти 
присягу. Першим присягав єдиний у цьому «призові» опозиціонер — обраний по 197–му округу 
Леонід Даценко. Його місце заступив Віктор Пилипишин (округ 223), якого полили водою і 
закидали гречкою — опозиція звинувачує екс–главу Шевченківського району Києва в підкупі 
виборців і викраденні перемоги у «свободівця» Юрія Левченка. Без інцидентів обійшлася 
«ініціація» Руслана Бадаєва (94–й округ), Михайла Поплавського (194) та Миколи Круглова 
(132). Останній уже заявив про намір вступити до фракції Партії регіонів. 

http://www.umoloda.kiev.ua/number/2398/180/85341/ 

«Батьківщина» і Гриценко: розлучення  

Іван Капсамун, «День» 

Рішення це назрівало давно. Час від часу взаємні звинувачення Анатолія Гриценка та 
Арсенія Яценюка і членів фракції «Батьківщина» ставали предметом публічного обговорення. 
Досі все завершувалося без кардинальних рішень. Але в останні дні ситуація вибухнула. 

У понеділок відбулося засідання фракції «Батьківщина». Без Гриценка. «Присутні 
обурилися критичними висловлюваннями Гриценка на адресу Майдану та нарікали на його 
стійку нездатність до командної роботи та участь в інформаційних війнах проти власної 
фракції», — йдеться у повідомленні прес-служби партії. 

«Шкода мені їх... — пише у себе на сторінці у «Фейсбуці» Гриценко. — Сьогодні 
фракція «Батьківщина» реалізувала давню мрію Яценюка і прийняла рішення — проводити 
засідання фракції без моєї участі. Радий за тих колег, хто зберіг обличчя і утримався від такого 
рішення». 

А у вівторок зранку депутат вже повідомив, що написав заяву про вихід з фракції. «У 
зв’язку з неможливістю впливати на рішення, що приймаються фракцією ВО «Батьківщина», 
заявляю про вихід із фракції, — пише Гриценко у соцмережі. — Заяву такого змісту 
зареєстрував сьогодні зранку після вчорашнього рішення фракції, яким мене позбавили права 
участі в її засіданнях. Після виходу з фракції у статусі позафракційного депутата: 1) залишаюся 
в опозиції до Президента Януковича і його політики; 2) виконуватиму виборчу програму ВО 
«Батьківщина», з якою ми разом ішли на вибори і до розробки якої доклав власних зусиль; 3) 
координуватиму свої дії з опозиційними депутатами, для яких принципи і цінності — не пусті 
слова». 

У відповідь лідер «Батьківщини» Арсеній Яценюк одразу зажадав від Гриценка скласти 
мандат. «Засліплення особистими амбіціями шкодять командній боротьбі. Була присяга, яка 
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давалась на Біблії, і ми очікуємо, відповідно до присяги, наступного кроку, а саме — складення 
мандата депутата Верховної Ради», — заявив він у Верховній Раді. На сайті ж партії одразу 
виставили сканований варіант присяги кандидата в депутати від «Батьківщини» Анатолія 
Гриценка. 

В чому конфлікт? Як відомо, Гриценко раніше неодноразово виступав із критикою 
рішень і дій партії, зокрема самого Яценюка. Причому робив це публічно, гостро. Розповісти 
про проблему відносин у самій партії відмовлялися (Павло Петренко, Андрій Іванчук), мовляв, 
лідер і прес-служба все сказали.  

«Я вважаю, що це рішення Гриценка неправильне, — таки коментує ситуацію в цілому 
депутат від «Батьківщини» Сергій Сас. — Ображатися на обставини навряд чи варто. 
Відстоювати свою думку — для депутата, тим більше — офіцера має бути святим ділом. Треба 
домагатися, щоб на твою позицію зважали. Треба чути одне одного, а потім давати оцінки і 
вішати ярлики. З другого боку, така ситуація, як з Гриценком дасть можливість задуматися 
фракції що, можливо, треба внести якісь корективи в роботу, щоб чули кожного. Треба було 
шукати діалог в рамках фракції». 

Хоч якою б  була причина конфлікту, ще одного штатного критика в особі Гриценка 
Яценюк і «Батьківщина» собі точно заробили. Навряд чи Анатолій Степанович тепер буде 
більш стриманим, ніж він був до цього. 

«Він вважає себе політиком всеукраїнського масштабу, тому, гадаю, його поведінка має 
бути відповідною, — каже Сас. — А критиканство до позитивних наслідків не приводить. Тим 
більше, якщо ти загальнонаціональний політик, то і мислення має бути державним, а не 
містечковим». 

http://www.day.kiev.ua/uk/article/den-ukrayini/batkivshchina-i-gricenko-rozluchennya 

Інтернет-ЗМІ 

Чого хочуть депутати від бюджету  
Економічна правда 

В распоряжении ЭП оказался проект сведенных предложений и поправок к проекту 
госбюджета на 2014 год. Этот документ планируют рассмотреть в среду на бюджетном 
комитете, чтобы в четверг вынести финальную версию в зал Рады и проголосовать в целом. 
"Проект с правками депутатов до последнего сводили в комитете. Только до 8 января по 
утвержденному порядку к проекту бюджета подавали предложения. Секретарь комитета 
никому ничего не показывал. Закрылся - и "в домике", - шутит член бюджетного комитета, 
депутат от фракции "Батьківщина" Олег Медуница. 

Документ с 3 427-ю правками депутатов - сборная солянка предложений о чем угодно 
объемом на почти 400 страниц. Скорее всего, львиная доля этих предложений, особенно тех, 
где авторы просят увеличить финансирование родного депутату региона, будут 
проигнорированы - на это в бюджете попросту нет денег. Однако часть предложений все же 
может быть учтена. ЭП сосредоточила внимание на главных из них. Пожалуй, самая 
занимательная правка принадлежит группе депутатов. Четвертая статья правительственного 
варианта проекта разрешает Минфину вносить изменения в роспись госбюджета для 
отображения фактического прихода кредитов при согласовании с бюджетным комитетом 
парламента. Если эта норма будет утверждена, Минфин получит право в ручном режиме 
распределять российский кредит на 15 млрд долл после его получения. 

Депутаты, в частности, комитет по вопросам борьбы с организованной преступностью и 
коррупцией, предлагают исключить эту норму. Если их позиция будет поддержана, то 
правительство не сможет самоуправно тратить российские деньги. Ему придется согласовывать 
этот вопрос с парламентом через внесение изменений в закон о госбюджете. Текст также 
содержит много поправок, поданных главой бюджетного комитета, "регионалом" Евгением 
Геллером. Кроме прочего, он предлагает ужесточить процедуру предоставления 
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государственных гарантий. В частности, отменяется пункт о том, что порядок привлечения 
кредитов под госгарантии и условия предоставления госгарантий утверждаются решением 
Кабинета министров. Если эта норма будет принята, то все госгарантии должны будут 
соответствовать требованиям Бюджетного кодекса. Больше всего эта новация ударит по 
Украинскому банку реконструкции и развития - УБРР. В частности, правительство настаивало, 
чтобы госгарантии предоставлялись под обеспечение всех долговых обязательств этого банка. 
Геллер же считает, что государство должно гарантировать только те кредиты УБРР, которые 
направлены на финансирование стратегических проектов. То есть только тех проектов, которые 
согласованы с Кабмином. По мнению депутата от "Батьківщини" Степана Кубива, поправка 
главы комитета исключительно политическая. "Если будет принят закон о банке (он готов ко 
второму чтению. - ЭП), эта правка ничего не изменит. Определение инвестиционных, 
инновационных стратегических проектов размыто, а значит, позволяет финансировать что 
угодно", - говорит депутат. Вместе с тем, он обращает внимание на поправку 23, которая 
предлагает увеличить финансирование концерна "Укроборонпром". "Концерн вредит 
государству, поэтому должен быть ликвидирован, а не претендовать на получение 2 млрд грн. 

Эта поправка  - откровенный лоббизм и цинизм, особенно на фоне недостаточного 
финансирования образования, медицины и социальной сферы", - говорит Кубив. 

Аграрный комитет парламента категорически против продления на два года 
освобождения от НДС операций при экспорте зерна. Перед Новым годом депутаты приняли 
изменения в Налоговый кодекс о возврате нулевой ставки НДС, то есть права на получение 
бюджетного возмещения экспортерам зерна. Однако правительство в лице министра доходов и 
сборов Александра Клименко категорически против этой нормы. В частности, Клименко 
заявил, что возврат возмещения приведет к увеличению дефицита бюджета на 18 млрд грн. 
Депутаты-аграрии в свою очередь считают, что отмена нулевой ставки приведет к падению цен 
на зерно и банкротству части сельхозпроизводителей. 

Депутат от Партии регионов Дмитрий Долженков предлагает переходными 
положениями бюджета внести изменения в закон о применении регистратора расчетных 
операций. Цель - чтобы все плательщики единого налога имели заверенную декларантом копию 
таможенных деклараций при продаже товаров. 

Это может привести к резкому сворачиванию активности базарных торговцев и 
небольших магазинов, которые специализируются на продаже импортных товаров народного 
потребления. Эта правило предлагается ввести с 1 июля 2014 года. 

Представитель президента в парламенте, депутат от Партии регионов Юрий 
Мирошниченко через переходные положения закона о госбюджете предлагает изменить закон о 
госрегулировании и производстве оборота спирта. 

В частности, он внес статью об автоматическом пересмотре минимальных цен на 
сигареты с увеличением акцизов на них. 

Также депутат предлагает повысить штрафы за продажу сигарет по ценам ниже 
минимальных до 100% стоимости имеющихся у продавца товаров, но не менее 1 тыс грн. 

На год вводятся минимальные цены на сигареты без фильтра в размере 5 грн и на 
сигареты с фильтром - 11 грн. 

По словам борцов с курением, эта норма приведет к снижению спроса на дешевые 
низкокачественные марки сигарет. 

Специальная контрольная комиссия парламента по вопросам приватизации 
демонстрирует здравый смысл. 

Ее члены считают, что предусмотренные в бюджете поступления от приватизации в 
размере 17 млрд грн не основаны на реальны расчетах, поэтому заявленную сумму следует 
уменьшить. 

Сразу десять народных депутатов, начиная от Нестора Шуфрича и заканчивая Вадимом 
Колесниченко, оба из Партии регионов, озаботились финансовым состоянием народных 
депутатов. 
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Они предлагают увеличить финансирование парламента на 90 млн грн. Из них 20 млн 
грн пойдет на поддержку санаторно-курортного комплекса управления делами Верховной рады. 

Кстати, правительство на депутатский отдых предложило 80 млн грн, но и этой суммы 
парламентариям показалось мало. 

Сэкономить предлагают за счет Генпрокуратуры, сократив ее финансирование с 3,2 
млрд грн до 1,6 млрд грн - именно столько прокуроры получили в 2013 году. 

Еще 2 млрд грн депутаты хотят сэкономить на милиции. Правительство на содержание 
МВД планирует выделить 18,3 млрд грн - сумму, сопоставимую с расходами на 
здравоохранение и образование.  "Я тоже подавал поправки, четко понимая, что проголосованы 
они не будут. Если и проголосуют, то несколько и так, чтобы всуе никто ничего не понял", - 
говорит член бюджетного комитета, депутат от партии УДАР Павел Ризаненко. 

Медуница не исключает, что для соблюдения видимости процедуры определенные 
правки все же будут обсуждаться в зале, но их будет немного. Какие из них примут, станет ясно 
после подписания документа президентом. "Часть правок, вроде тех, что подает глава комитета, 
обусловлены желанием проголосовать бюджет. Чтобы вывести депутатов в зал, их нужно чем-
то мотивировать и собрать необходимое количество во фракции Партии регионов. 

Как-то я пересекся на одном из эфиров с Владиславом Лукьяновым, который сказал: 
"Может, вы заблокируете парламент?". Ну, чтобы не "обломаться" с принятием бюджета, когда 
не будет хватать голосов", - уточнил Медуница. 

http://www.epravda.com.ua/publications/2014/01/15/415082/ 

В Раде свежая кровь. Досье на новых депутатов  

Главком 

Сегодня депутатский корпус в Верховной Раде, наконец, был доукомплектован еще 
пятью штыками. Под привычный уже в здании под куполом шум и гам присягу приняли 
депутаты, выигравшие повторные выборы на пяти проблемных округах. Ирония ситуации в 
том, что, хотя этих выборов больше всего добивалась оппозиция, но в итоге четверых из пяти 
новых депутатов можно считать афилированными с властью. Экс-губернатор Николаевской 
области Николай Круглов даже успел вступить во фракцию Партии регионов, остальные пока в 
раздумьях. Итак, что же за люди пришли в парламент и чего от них ждать? 

Леонид Даценко, 50 лет 

Журналист и писатель Леонид Даценко – единственный представитель оппозиции, 
которому удалось выиграть повторные выборы. Его рейтинг и узнаваемость на округе были 
настолько впечатляющими, что даже одиозный Богдан Губский отказался от повторного 
баллотирования. А власть не стала выставлять здесь достойного конкурента. В результате 
Даценко опередил ближайшего преследователя – главу Союза ветеранов Афганистана Сергея 
Червонопиского на 20 тысяч голосов или 40 %. 

В 2012-м году на провластных сайтах появилось видео, на котором Даценко якобы 
заказывает компромат на Арсения Яценюка, также на другом видео зафиксированы его 
нелицеприятные высказывания о Яценюке, в частности, его национальности, и процессах, 
происходящих в «Батькивщине». Повторно эту историю стали раскручивать уже после его 
победы на выборах 15 декабря. Впрочем, «не на диктофон» от многих депутатов 
«Батькивщины» можно услышать и высказывания похлеще, но это вовсе не означает, что мы 
имеем дело с потенциальными «тушками». 

Непосредственно перед выборами общественная сеть «Опора» распространила 
информацию, что против Даценко возбуждено уголовное дело за антисемитские призывы в его 
поэтическом сборнике «І янгол з автоматом на плечі», за который он получил в 2011-м году 
премию имени Василия Симоненко. Но пока что о продолжении этой истории ничего не 
слышно. 
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Как и подобает истинному оппозиционеру, по декларации за 2011-й год Даценко гол, как 
сокол – за год он заработал 37 тысяч гривен ни машин, ни земельных участков, ни акций, ни 
счетов в банках у него нет. Кстати, в декларации, которую он тогда подавал в ЦИК, он значится 
как помощник-консультант нардепа Ивана Зайца, которого, как известно, уже давно нет в 
парламенте. 

Виктор Пилипишин, 52 года 

Если Даценко – единственный победитель повторных выборов от оппозиции, то Виктор 
Пилипишин уникален тем, что он – единственный неформальный ставленник власти, который 
решил повторно попытать на них счастья, причем до последнего держал интригу со своим 
баллотированием. И, как видим, все прошло для Пилипишина успешно – в разгар событий на 
Майдане ему удалось совершить чуть ли не подвиг и таки выиграть округ у «свободовца» Юрия 
Левченко. Его победу оппозиция не признает, обвиняя в подкупе избирателей и махинациях с 
подсчетом голосов, но отстаивать Левченко до конца, в отличие от прошлого раза, не стала. 
Некоторые причины такого чудесного результата Пилипишина, не совпадающего с данными 
экзит-полла, хорошо изложены здесь. Тем не менее экс-глава Шевченковского района принял 
депутатскую присягу и уже получил от затролливших его «свободовцев» порцию гречки как 
символа своей основной избирательной технологии. 

Юрист по образованию, бывший следователь и достаточно успешный бизнесмен 
Пилипишин уже избирался депутатом Верховной Рады в 2007-м году, причем будучи тогда в 
первой «пятерке» Блока Литвина. Но не пробыл под куполом и года, отдав предпочтение 
возвращению к прежней работе на посту главы Шевченковской райадминистрации. При 
Януковиче на этом месте продержался недолго и был уволен. Очевидно, далее Пилипишин 
видел продолжением своей политической карьеры мэрское кресло, но ситуация с киевскими 
выборами хорошо известна. Более того, в 2011-м году на Пилипишина было заведено уголовное 
дело – он обвинялся в превышении власти и служебных полномочий, что причинило ущерб на 
более чем 15 миллионов гривен. Но в ноябре этого года, незадолго до даты повторных выборов, 
Голосеевский райсуд Киева вынес оправдательный приговор. 

Предвыборная риторика Пилипишина была практически оппозиционной, он заявлял, что 
поддерживает киевлян на Майдане и даже отдал принадлежащее ему помещение СВОЕЙ 
«Экспоплазы» для ночевки митингующих. Во фракцию Партии регионов обещает не вступать, 
хотя намекнул, что, в отличие от оппозиции, собирается голосовать за проект бюджета. В 
оппозиционное будущее Пилипишина, особенно в контексте «своевременного» закрытия его 
уголовного дела, мало верится, поэтому возможны несколько его вариантов поведения в 
парламенте. Либо он, грубо говоря, сдаст карточку в сейф координаторам большинства, либо 
погрузится во внефракционное болото, которое торгуется и голосует за нужные власти проекты 
в зависимости от ситуации. Но чаще все же голосует. Сам Пилипишин пророчит, что впереди – 
«переформатирование парламента, многие из тех, кто считает себя лидерами или 
большинством, окажутся совсем не на тех ролях». 

Показательно, что в 2011-м году Пилипишин жил на иждивении жены: сам он не 
заработал ни копейки, члены его семьи – чуть меньше 300 тысяч. При этом никакого жилья не 
было ни у него, ни у его родственников. 

Михаил Поплавский, 64 года. 

Поющий ректор Киевского национального университета культуры и искусств вновь 
вернулся в парламент – он уже был народным депутатом в 2002-2006 годах. 

Поплавский попал в Верховную Раду в результате довыборов в избирательном округе 
№194, где победил кандидата от объединенной оппозиции Николая Булатецкого. Поплавский 
шел как самовыдвиженец, всячески это подчеркивая, однако есть основания полагать, что 
именно он был скрытым кандидатом от власти – хотя бы потому, что на момент выборов 
являлся депутатом Киевского облсовета от ПР. Оппозиция заявила, что на него работал весь 
админресурс… 

Впрочем, отношения с властью у поющего ректора не всегда были безоблачными. 
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В 1993 году Поплавский стал самым молодым ректором высшего ученого заведения в 
Украине. Однако в 1995 году его уволили с должности ректора под тем предлогом, что Михаил 
Михайлович не прошел конкурс на должность. Суды длились почти год, и Поплавского 
восстановили в должности только после акций протеста, устроенных студентами возле 
парламента и Кабмина. Говорят, после победы Поплавский привез к студенческому 
общежитию полный багажник шампанского. 

В политику Поплавский пришел в 1998 году, когда пытался стать народным депутатом 
по округу в Кировоградской области, но проиграл. Повторная попытка через четыре года была 
успешной. Этого показалось мало неугомонному ректору и он попытался выиграть еще и 
выборы мэра Одессы, однако безуспешно. А в 2006 году Поплавский шел в парламент по 
спискам партии «Третья сила» - эта ставка оказалась ошибочной и Михаил Михайлович 
оставил ВР. 

В 2010 году Михаил Поплавский стал объектом жесткой критики со стороны замглавы 
Администрации президента Анны Герман. «Поплавский наносит колоссальный вред 
украинской культуре», - заявила Герман, обозвав Киевский университет культуры 
«рассадником китча, безвкусицы и голых девиц». 

В 2012 году Поплавский опять самовыдвиженцем баллотировался в парламент по 
избирательному округу №91 (Киевская область), но победу тут праздновал кандидат от 
оппозиции. 

Тем не менее, теперь поющий ректор снова с мандатом. И очевидно, чтобы не 
расстраивать своего избирателя, он пока откажется от вхождения во фракцию Партии регионов, 
непопулярную в Черкассах. 

Николай Круглов, 63 года. 

Кадровый номенклатурщик, народный депутат трех созывов, бывший министр 
транспорта и трижды губернатор Николаевской области. В 2000-2002 годах работал первым 
заместителем и помощником главы налоговой, которую тогда возглавлял Николай Азаров. 

Круглов победил на довыборах в избирательном округе №132 (Николаевская обл.). Его 
главным конкурентом был представитель оппозиции Аркадий Корнацкий. 

В 2012 году Корнацкий уже баллотировался по этому же округу, и даже победил – по 
крайней мере, такие данные были обнародованы на сайте Центризбиркома. Однако, потом 
случилось необъясниямое: результаты вдруг поменялись, а вследствие силового 
противостояния на округе ЦИК вынужден был констатировать невозможность установить 
результаты волеизъявления. В итоге назначены довыборы, на которых кандидатом от власти 
стал губернатор Николай Круглов. 

Год между выборами на 132-м округе прошел в скандалах. На сельськохозяйственных 
предприятиях Корнацкого частыми гостями были проверяющие, судебные исполнители, 
правоохранители и «титушки». Дело дошло даже до стрельбы – несколько жителей 
Первомайска получили ранения, пытаясь защитить «Агрофирму Корнацких» от захватчиков. 
Самого Корнацкого пытались снять с выборов под тем предлогом, что он якобы имеет 
российское гражданство. 

После довыборов 15 декабря Корнацкий обвинил Круглова в массовых фальсификациях. 
Круглов все обвинения отверг. 

Приняв депутатскую присягу, Круглов вполне ожидаемо сразу же присоединился к 
фракции Партии регионов в ВР. 

Руслан Бадаев, 41 год. 

Молочный магнат (компания «Альмира») и депутат Киевского областного совета от 
Партии регионов баллотировался на довыборах в Верховную Раду по скандальному 
избирательному округу №94 (Киевская обл.). 

В 2012 году здесь не на жизнь, а на смерть схлестнулись представитель власти Татьяна 
Засуха и оппозиционер Виктор Романюк. Победил Романюк, но результат был оспорен через 
суд и Центризбирком не смог определить победителя. 
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На довыборах 2013 года Засуха отказалась баллотироваться повторно, а Романюка 
просто взяли и сняли с регистрации. 

Избирательная кампания Бадаева началась с курьезной попытки мимикрировать под 
оппозиционера, используя цвета объединенной оппозиции в политической рекламе. При этом 
«регионал» на выборы шел как самовыдвиженец, накрыв таким образом все целевые группы 
избирателей. 

Впрочем, оппозиция обвиняла Бадаева и в более изощренных методах борьбы. 
Например, от имени Бадаева якобы избирателям предлагали стать агитатором и за это платили 
по 200 грн. К этому набору следует добавить «карусели» и админресурс, за который, по словам 
Олега Ляшко (представитель его партии проиграл Бадаеву), отвечал лично действующий 
губернатор Киевщины Анатолий Присяжнюк. 

Самого Бадаева в ходе избирательной кампании тоже «мочили». Самое серьезное 
обвинение в его сторону – связь с одесским криминальным авторитетом Русланом Бадаевым, 
убитым в конце 90-х. Впрочем, кандидат в депутаты заявил, что это всего лишь случайность, 
совпадение имен. 

Поговаривают, что сейчас Бадаев пытается «отбить» потраченные на выборы деньги. В 
частности, отремонтированный им в ходе избирательной кампании бассейн в Василькове после 
выборов якобы был сдан в аренду фирме Бадаева. 

К слову сказать, в 2013 году компании Бадаева пять раз становились объектом внимания 
со стороны российского Роспотребнадзора. 

http://glavcom.ua/articles/16782.html 

Юра Єнакіївський будує власне "Межигір’я" у Конча-Заспі  
Економічна правда 

Народний депутат Юрій Іванющенко, відомий як "смотрящий" Президента Віктора 
Януковича завершує будівництво маєтку у Конча-Заспі. 

Про це журналісту телепрограми "Наші гроші" повідомили будівельники. 

Як зазначається, будівництво розпочали 2012 на території, яку раніше вкривав ліс. Її 
площа становить понад 35 гектарів. 

"Огляд карти показує, що це – найбільший приватний маєток у всій Конча-Заспі. 
Площею він поступається лише "Межигір’ю" Віктора Януковича, яке займає три ділянки 
загальною площею 140 га",- пише видання. 

"Більшу частину обійстя Іванющенка оточено 5-метровим парканом. За парканом 
розмістились: вже добудована адміністративно-офісна будівля (при в’їзді), центральний 
будинок, кіно-концертна зала, картинна галерея, сад з декоративних рослин, три штучних озера 
та причал",- сказано у повідомленні. 

За інформацією видання, поблизу води вже зведено двоповерховий будинок з деревини 
"Хонка", який обсаджено рослинами та обставлено скульптурами. 

Площа центрального палацу з флігелями складає за оцінками будівельників 8000 кв.м. 
При цьому будинок має усього два поверхи з мансардою. 

"Наразі кілька об’єктів добудовуються, ведуться фасадні роботи та вистеляються 
плиткою доріжки. На території працюють близько сотні чоловік. Частина робітників проживає 
у "містечку" з трейлерів та контейнерів, розбитому біля центрального в’їзду", - пише видання. 

http://www.epravda.com.ua/news/2014/01/16/415141/ 
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Власти указывают на незаконность Майдана, а митингующие готовятся к разгону  
Дело.ua 

Николай Азаров требует принятия госбюджета-2014 за один день, а бюджетный комитет 
Рады не проводит закрытые заседания. Юлия Тимошенко призывает митингующих к 
действиям. Сами же протестующие готовятся сегодня ночью к разгону Майдана 

Заседание Кабмина 

Правительство совместно с промышленниками и аграриями завершило анализ 
Соглашения об ассоциации с ЕС, сделав вывод о невозможности подписания его в нынешнем 
виде, так как это нанесет значительный ущерб украинской экономике, заявил сегодня Николай 
Азаров. Поэтому было дано поручение создать межведомственную рабочую группу во главе с 
вице-премьером Юрием Бойко, которая на основе сделанного анализа в течение не более двух 
месяцев должна наработать детальные переговорные позиции в отношении условия 
имплементации Соглашения об ассоциации. 

Кабинет министров сегодня утвердил программу сотрудничества Украины со странами 
Таможенного союза Единого экономического пространства (Беларусь, Казахстан и Россия) на 
период до 2020 года. По словам министра экономического развития Игоря Прасолова, 
реализация программы приведет к повышению оборота двусторонней торговли в среднем не 
менее чем на 10-15%, увеличению доли торговли несырьевыми товарами и услугами, 
наращиванию объема взаимных инвестиций в среднем не менее чем на 15% и дальнейшему 
росту выпуска продукции предприятиями с взаимными инвестициями. 

Также премьер напомнил, что проект закона "О Государственном бюджете Украины на 
2014 год" должен быть рассмотрен и принят в Верховной Раде в течение одного дня. 

Заседание бюджетного комитета Верховной рады, анонсированное сегодня на 16.00, 
оказалось закрытым. Глава комитета Евгений Геллер провел закрытое заседание с членами 
комитета — представителями от Партии регионов и первым заместителем министра финансов 
Анатолием Мярковским. 

Майдан 

Сегодня стало известно, что Окружной административный суд Киева еще 6 января 
запретил проведение массовых мероприятий и установку палаток с 8 января по 8 марта в 
центральной части столицы. По мнению суда, проведение акций протеста в центре Киева 
создаст массу неудобств коммунальным службам, жителям близлежащих домов и в целом 
может навредить благоустройству столицы. 

Оппозиция считает, что запрет Окружного административного суда Киева на проведение 
акций протеста в центре столицы подготовкой к разгону Евромайдана. 

Кроме того, сегодня на брифинге министр юстиции Елена Лукаш заявила о том, что 
акция протеста на Майдане в Киеве носит "насильственный характер", и правоохранители 
якобы должны действовать в соответствии с этим. "Невыполнение законных требований и 
сопротивление работникам милиции чревато мерами принуждения, в том числе меры 
физического воздействия и применения спецсредств, что в полном объеме соответствует 
международным стандартам, — отметила Елена Лукаш. - Нарушение прав проведения мирных 
собраний может привести к административной и уголовной ответственности 
правонарушителей". 

Вечером экс-министр обороны Анатолий Гриценко на странице в Facebook обнародовал 
план по зачистке мирной демонстрации в центре Киева: 

"Получил сообщение о плане штурма Майдана: 1) Штурм планируется сегодня ночью. 2) 
Будут задействованы спецподразделения "Альфа" (работает изнутри Майдана), "Беркут" и 
Внутренние войска — снаружи Майдана. 3) Спецподразделения, в первую очередь, будут 
работать изнутри здания КГГА (чтобы нейтрализовать лидеров самообороны). 4) Исчезнут 
связь и свет в зданиях. 5) Малыми группами бойцы будут прорываться из выходов метро. 6) 
Под видом коммунальных КамАЗов и других машин с песком будут блокировать улицы от 
киевлян, которые будут идти на помощь. 7) Особое внимание будет уделено станции метро 
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"Театральная". 8) Проведение операции планируется молниеносно; чтобы не подошли 
киевляне, улицы будут блокироваться техникой". 

После этого Министерство внутренних дел официально заявило, что не планирует 
проведение силового разгона Майдана сегодня ночью и в будущем вообще. 

Юлия Тимошенко в своем обращении заявила, что после событий в Киево-
Святошинском суде и избиения Юрия Луценко страна в очередной раз увидела "истинное 
лицо" действующей власти. 

Тимошенко призвала противников власти действовать. "Я еще раз призываю вас — 
действуйте! Иначе будут действовать они. А Юре хочу пожелать скорейшего выздоровления. 
Юра, ты нужен Майдану!", — отметила она. 

Верховная Рада 

Представители оппозиции в среду снова заблокировали Раду. До начала пленарного 
заседания Верховной Рады вновь заняли места в президиуме и у трибуны в зале заседаний 
Рады. 

Но это не помешало новоизбранным депутатам принять присягу. Председатель 
Верховной Рады Владимир Рыбак открыл утреннее пленарное заседание парламента сидя на 
депутатском месте в окружении депутатов фракции Партии регионов. Рыбак отметил, что в 
зале находятся 5 избранных народных депутатов они должны принять присягу. После этого 
Леонид Даценко, Виктор Пилипишин, Руслан Бадаев,Николай Круглов и Михаил Поплавский 
приняли присягу народного депутата в Верховной Рады. Во время принятия присяги некоторых 
депутатов оппозиционеры периодически скандировали "Ганьба!". 

Депутат Верховной Рады от ВО "Батькивщина" Николай Томенко заявил, что фракция 
Партии регионов решила обеспечить рассмотрение законопроекта, которым облегчается 
процедура лишения парламентом депутатской неприкосновенности. Сейчас процедура лишения 
депутатской неприкосновенности предусматривает направление представления генпрокурором 
в парламент, его обсуждение, изучение аргументов и фактов, и после решения профильного 
комитета Рады вынесение его на голосование парламента. 

ПР предлагается вариант, по которому Генеральный прокурор может напрямую 
обращаться к руководству Верховной Рады и этот вопрос ставить на голосование в сессионном 
зале, и таким образом одним голосованием лишать депутатской неприкосновенности. 

http://delo.ua/ukraine/vlasti-ukazyvajut-na-nezakonnost-majdana-a-mitingujuschie-gotovj-
224392/ 

Блоги 

Олег Ляшко: «Схопив Богатирьову за Луї Віттон»  

корреспондент.net 

    Сьогодні на брифінгу у Верховній Раді розповів журналістам про походеньки 
міністра-шопоголічки Богатирьової  

Напередодні я особисто засік міністра охорони здоров’я в одному з найдорожчих бутіків 
Києва – магазині Луї Віттон, де ціна речей сягає від 10 тисяч доларів. Богатирьова з 
помічниками та охоронцями обирала собі чергове шмаття. Зазначу, що це був робочий день, 
кілька годин якого пані міністр без докорів сумління витратила на себе кохану. 

Спитаєте, що мене так обурило? А те, що міністр дозволяє собі витрачати купу часу та 
грошей на шопінг, у той час як ситуація у сфері охорони здоров’я в Україні є катастрофічною. 
Я є автором законопроекту про мораторій на закриття лікарень. Я рік б’юся над тим, щоб в 
Україні припинили закривати медичні заклади. Адже внаслідок цього люди мруть, як мухи. До 
мене кожного дня дзвонять , жаліються, що швидка не може приїхати – то бензину нема, то 
акумулятор здох. Люди в селі забули, як виглядає лікар, бо цей лікар раз на тиждень до них 
приходить. І за таких умов міністр охорони здоров’я дозволяє собі кілька годин вбити на 
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шопінг у найдорожчому магазині Києва! Своїмтранжирством пані міністр демонструє зневагу 
до громадян, які сидять без зарплати та пенсії, до пам’яті тих людей, які загинули, не 
дочекавшись вчасної медичної допомоги. 

Бачили фільм Фредеріко Фелліні Dolce vita? У перекладі – солодке життя. Так ось, пані 
Богатирьова влаштувала Dolcevita на смертях українських громадян. Гадаю, що ті тисячі 
доларів, які вона просаджує у магазинах і ресторанах – цевідкати за тендери, коли в 5 разів 
дорожче купуються ліки, автомобілі швидкої за державний кошт. Іншими словами, ми з вами 
змушені оплачувати оці всі походеньки Богатирьової. 

У зв’язку з цим звернувся до прем’єр-міністра Азарова, до президента Януковича з 
вимогою прийняти рішення про звільнення Богатирьової з посади міністра охорони здоров’я. 
На цій посаді має бути людина, яка днюватиме та ночуватиме на роботі, щоб вирішувати 
проблеми галузі! 

http://blogs.korrespondent.net/celebrities/blog/liashkooleh2/a130011 

Телебачення і радіомовлення 

Сьогодні ВРУ пропрацювала кількадесят хвилин   

5 канал, Час новин 

Порадилися нашвидкуруч: хвилин 10 зранку – задля присяги новачків, стільки ж після 
перерви – щоби закрити засідання. Ще від учорашнього ранку депутати сподівалися на такий 
графік – акумулюють сили на четвер бюджетний. Хоча вже сьогодні в опозиції розминалися 
розсіюванням злакових. 

І гречка, і суперечка, і виїзне засідання – як варіант. В опозиції запідозрили – Партія 
регіонів хоче зібратися деінде, аби ухвалити бюджет-2014. В партії регіонів не підтвердили, але 
й не спростували – якщо опозиція неделікатно блокуватиме. 

Поки що своє блокування самі ж опозиціонери називають делікатним. Визнають: 
прорвати таку блокаду бойовим депутатам простіше простого. Але ті – не рвуться. Спікер 
відкриває робочий день з депутатських рядів – але ніхто йому не заважає припрошувати до 
присяги дообраних до парламенту п’ятьох. Першим присягає опозиціонер Даценко – 
пробирається до трибуни. А от Пилипишин зі скандального 123-го округу залишається 
присягати у ложі. 

Володимир РИБАК, Голова ВРУ: «Хай йде на трибуну. Віктор Петрович, на трибуну». 

Той хто зі скандалом переміг свободівця – спікера не послухав. У ложі його і засипали – 
гречкою. 

Андрій ІЛЛЕНКО, народний депутат, «Свобода»: «Тому що він гречкою підкупляв 
виборців! Тому і гречка. Могли йому ще чаю насипати – він ще чаєм підкупав. Могли чаю 
вилить на голову, але поки вирішили гречкою посипать».  

Віктор ПИЛИПИШИН, народний депутат: «Я чекав від них набагато гіршого, вони ще 
дуже виховано себе повели». 

Журналіст: «Які у вас асоціації з гречкою?» 

Віктор ПИЛИПИШИН, народний депутат: «Ніяких. Гарна каша вранці, коли дружина 
готує». 

Новообраний Бадаєв – теж присягнув під гречку. 

Ярослав СУХИЙ, народний депутат, ПР: «Це флешмоб. Собака, коли не має, шо робити 
собі ... хвоста лиже. А ці від безділля починають розсипати зернові, які вони не вирощували. Я 
визнав – це шикарно. І що дальше?» 

А от співак Поплавський ризикнув піти на трибуну. Потім пояснить – аби присягти, як 
має бути. Хтось вигуками просить заспівати. 

Михайло ПОПЛАВСЬКИЙ, народний депутат: «Мене просили заспівать…» 
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Але в яку фракцію піде – не каже. 

Михайло ПОПЛАВСЬКИЙ, народний депутат: «Народ, я, як то кажуть, тільки з пилу, з 
жару, мені потрібно відійти від ось цього... Якщо взяти шоу і Верховну Раду – то тут просто 
жесть!»  

Заяву на вступ до лав регіоналів уже записав переможець виборів у Первомайську – 
Круглов, похвалився лідер регіоналів. 

Після перерви спікер з'являється уже на своєму місці – опозиція не перешкоджає. 

Володимир РИБАК, Голова ВРУ: «Завтра першим питанням – бюджет. Запрошую усіх 
на 10 до сесійної зали».  

Навіть після такого анонсу – в опозиції не виключають виїзду регіоналів за межі Ради. 

Андрій ПАВЛОВСЬКИЙ, народний депутат, «Батьківщина»: «Вони вже на цей раз на 
Банковій поставили залізні двері, броньовані ролети. Там, за спинами «Беркуту», будуть мабуть 
щось намагатися… Але поки що такої інформації нема». 

Олександр ЄФРЕМОВ, лідер фракції ПР: «Если наши коллеги создадут невыносимые 
условия работы в зале – тогда будем рассматривать». 

Микола Томенко, народний депутат, «Батьківщина»: «Якщо влада буде йти на поступки 
– ми будемо допомагати з розглядом бюджету». 

Але сподівань на поступки в опозиції немає. Навпаки – кажуть, дізналися, що регіонали 
хочуть спростити зняття депутатської недоторканості. Підозрюють – задля тиску. 

Микола ТОМЕНКО, народний депутат, «Батьківщина»: «Ви генпрокурор – ви подали. 
Ніхто нічого не знає. Він подає голові ВР – він вийшов, поставив на голосування і все, забрали. 
Де-факто, у нас недоторканості – у нас немає: все рівно ж б’ють. Але то буде і де-юре. Якщо 
вона ще затягує пасок – то тоді нам, очевидно, не так делікатно блокувати». 

Володимир МАКЕЄНКО, голова регламентного комітету, ПР: «Законопроект народного 
депутата Олійника – він зареєстрований, але суть його ще не знаємо, його ще не розглядав 
комітет... У мене його нема!» 

Журналіст: «Ви ж кажете – Олійник його зареєстрував». 

Володимир МАКЕЄНКО, голова регламентного комітету, ПР: «Коли?» 

Журналіст: «Так це ж ви кажете». 

Володимир МАКЕЄНКО, голова регламентного комітету, ПР: «У мене нема, нічого 
нема. Мені сказали. На сайті тільки назва. Роздрукувати ніхто не може». 

Ольга Сніцарчук, Юрій Усік, Ян Доброносов, 5 канал. 

Парламентська трибуна знову заблокована  
УТ-1, Підсумки дня 

Парламентська трибуна знову заблокована. Двері до президії підпирають стільцями. 
Однак, спікер Володимир Рибак таки відкрив засідання - із зали. Єдине, що вдалося зробити, - 
прийняти присягу у п'ятьох депутатів, котрі перемогли на довиборах. Потім лідери фракцій 
пішли на переговори. Головне питання - розблокувати Раду для ухвалення бюджету. Завтра 
законопроект мають проголосувати в цілому. Якщо блокада продовжиться, у більшості не 
виключають і виїзного засідання. 

Олег ЦАРЬОВ, народний депутат, фракція Партії Регіонів: Существует снижение 
расходов на АП на финансирование на 19 млн. грн., снижение расходов на Кабмин на 41 млн. 
грн., на Верховный совет на 15 млн. грн. Мы поднимаем расходы по социальным статьям, и мы 
поднимаем расходы по статьям развития. В то время, когда многие страны снижают свои 
бюджеты и снижают затраты по социальным статьям, Украина находит силы для того, что бы 
увеличивать зарплаты, увеличивать пенсии. 

Олександр ЄФРЕМОВ, лідер фракції Партії Регіонів: Мы считаем, что бюджет 
подготовлен для того, чтобы его принять в целом, и будем делать все возможное для того, 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

20 

чтобы бюджет был принят. Более того, я могу сказать, что из 205 членов фракции ПР завтра на 
принятие бюджета в зале будет присутствовать 203 человека. Мы намерены проводить 
принятие бюджета в зале. Если наши коллеги создадут какие-то невыносимые условия работы в 
сессионном зале, тогда мы будем принимать какие-то решения. 

"Свободовцы" в Раде блокировали трибуну и освистали Пилипишина  
Интер, Подробности 

Еще один день простоя в Верховной Раде. Депутаты сегодня снова не приняли ни одного 
закона. В бюджетном комитете кипит работа над проектом главной сметы страны, бюджет 
планируют принять завтра. Тем временем оппозиция блокирует трибуну и мстит депутатам, 
выигравшим выборы в проблемных округах. Анна Панова с подробностями. 

Анна ПАНОВА, корреспондент: Еще одно переговорное утро в заблокированной раде. 
Вот спикер и лидер регионалов в чем-то убеждают фракцию "Свобода". Вскоре становится 
ясно: просят не мешать привести к присяге новоизбранных депутатов. Они выиграли 
декабрьские выборы в пяти округах. Оппозиция разрешает, но устраивает нескольким новым 
коллегам нетеплый прием. Это свободовцы отличились. Именно их кандидат проиграл 
Пилипишину киевский округ. 

Виктор ПИЛИПИШИН, народный депутат Украины: Немає ніякого сенсу розмовляти з 
представниками цієї політичної партії. Я з ними так спілкуюсь вже 2 роки, я від них чекав 
набагато гіршого, вони ще виховано себе повели. 

Анна ПАНОВА, корреспондент: Михаил Поплавский под зерновой обстрел не попал. Но 
чтобы принять присягу на трибуне, пришлось прорывать оцепление. 

Михаил ПОПЛАВСКИЙ, народный депутат Украины:  Я вийшов зараз цілий із поля боя, 
отаке в мене враження. Вам кричали "заспівай" - я думаю, все це впереді. 

Анна ПАНОВА, корреспондент: Новоиспеченные депутаты - уже смогут голосовать за 
бюджет-2014. Пока над проектом круглосуточно корпит профильный комитет. Шутка ли, три 
тысячи поправок! Оппозиция документ критикует. 

Олег МЕДУНИЦА, народный депутат Украины:  Очевидно, що там не буде тих доходів, 
про які мріяв Кабмин, коли писав цей закон, і ми отримаємо більший дефіцит бюджету в році 
14-тому, чим навіть в році 13-тому. 

Анна ПАНОВА, корреспондент: Регионалы отвечают цифрами и называют бюджет 
социальным. Впервые государство оплатит питание старшеклассников, а молодые учителя и 
врачи, которые поедут работать в село - получат адресную помощь. Зарплаты и соцвыплаты 
вырастут. 

Игорь МОЛОТОК, народный депутат Украины: Есть увеличение минимальной зарплаты 
на 8,2%. Выплаты при рождения ребенка на 8,8 миллиарда. Увеличение размера стипендий для 
студентов, учащихся на отлично, на 25% увеличиваются выплаты детям-сиротам. 

Анна ПАНОВА, корреспондент: Но оппозиция снимать осаду с трибуны ради принятия 
главного финансового документва страны отказывается. 

Анна ПАНОВА, корреспондент:  Несмотря на очередной провал переговоров, регионалы 
в любом случае намерены принять бюджет уже завтра. Если до утра полюбовно договориться о 
разблокировании трибуны не удастся, у регионалов наготове план "Б". 

Они уже собрали подписи, чтобы в случае необходимости голосовать в другом 
помещении. Но надеются - до этого не дойдет. 

Александр ЕФРЕМОВ, народный депутат Украины, лидер фракции Партии регионов: 
Мы намерены проводить принятие бюджета в зале. Если наши коллеги создадут какие-то 
невыносимые условия работы в зале - тогда мы будем принимать какие-то другие решения. 

Анна ПАНОВА, корреспондент: Бюджетный вопрос в парламенте - завтра. Первым в 
повестке дня. 

Анна Панова, Валентина Левицкая, Иван Ермаков, Владимир Самченко 
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Віталій Кличко: «Я хочу змінити цю країну. Мені немає чого боятися»  

Радіо Свобода, Ваша Свобода 

Гість «Вашої Свободи»: Віталій Кличко, один із лідерів парламентської опозиції, голова 
партії УДАР. 

Ірина Штогрін: Сьогодні Верховна Рада практично, як і вчора, майже не працювала. 
Щоправда, п’ять новообраних нардепів склали присягу. Але фактично опозиція, яка блокувала 
трибуну, давала їм можливість пройти до трибуни і це зробити. Після цього сесію було закрито. 
Як голосив спікер, вона розпочнеться завтра. 

Але зокрема заступник голови парламенту Руслан Кошулинський, член фракції ВО 
«Свобода», сказав, що він не виключає, що завтра, можливо, відбудеться засідання Верховної 
Ради десь в іншому місці, виїзне. І може так статися, що провладна більшість, наприклад, 
ухвалить, як це останні роки вже прийнято, за дуже кроткий час бюджет України. А це дуже 
важливий документ. 

Пане Кличко, чи може опозиція якось протидіяти цьому процесу? Чи все ж таки ви 
братимете участь в обговоренні бюджету? 

У бюджеті «рекордна «дірка». Може збільшитися до кінця року до 110 мільярдів гривень 

Ми всі вже живемо у борг. 45 мільярдів гривень – обслуговування боргів. Для Міносвіти 
25 мільярдів, для Міноброни – 15 

– Я хочу ще раз сказати, що бюджет на сьогоднішній день (після того аналізу, який ми 
зробили) – це бюджет розкішних палаців і міліцейських кийків. Тому влада на сьогоднішній 
день хай не обманює людей. У цьому бюджеті немає підвищення мінімальних зарплат, немає 
пенсій. Тільки ми не за непідвищення, але воно буде відбуватися тільки з липня. Там немає 
соціальних виплат. 

І ми можемо охарактеризувати цей бюджет як антисоціальний. І звернути увагу, що 
вперше за 10 останніх років там не відбувається підвищення зарплат, пенсій, усіх видів 
соціальної допомоги. Це перше. 

По-друге, у цьому бюджеті «дірка» і рекордна «дірка». За оцінками експертів, які 
проаналізували бюджет, ця «дірка» може збільшитися до кінця цього року до 110 мільярдів 
гривень. Що це означає? Що цей бюджет не реальний до виконання, і багато бюджетних сфер, 
незважаючи на обіцянки, залишиться без грошей. 

Такий невеликий приклад. Ми всі вже живемо у борг. І ті борги, які на сьогоднішній 
день влада взяла на себе, економіка не працює, працюємо ми в борг, 45 мільярдів гривень – 
обслуговування цих боргів. Для порівняння, тільки для Міносвіти 25 мільярдів гривень, для 
Міноброни – 15. Тобто на цілий рік передбачені речі для міністерств менші, ніж для 
обслуговування цих боргів. 

– Бюджет поганий. Але влада може його ухвалити, скажімо, на виїзній сесії. Що тут 
може зробити опозиція? 

– У країні політична криза. Ми розуміємо, що, на сьогоднішній день отримуючи гроші 
від Росії, не вирішуємо проблеми, які на сьогоднішній день є. Нам потрібно зробити реформи. 
Ми пропонуємо зробити круглий стіл, обговорити ці ключові речі. 

Сьогодні, зараз закінчилася зустріч у кабінеті Рибака. Проговорювали можливість цього 
столу. Але в нас таке бачення, що Партія регіонів не хоче ніякого обговорення, замилює очі. І 
завтра буде пробувати будь-яким чином протягнути свій бюджет. Цей бюджет не для країни, не 
для людей. І ми розуміємо, що це несе великі наслідки і ризики для країни. 

– Якщо бюджет буде ухвалений, що це означатиме для опозиції? Це буде програш? Чи 
опозиція просто зніме з себе відповідальність за цю ситуацію, яка склалася? 

– Це програш не для опозиції. Це програш для всієї країни. Якщо підходити до цього 
питання, там багато порушень, протягується багато речей, які не відповідають інтересам країни, 
відповідають тільки владі для того, щоб утриматися. Але ми далі і далі заходимо у боргову яму. 
І це все лежить на плечах людей. Тобто, йде стагнація, якщо так далі будемо працювати... 
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Якщо буде ухвалено (Ви поставили питання: чи це поразка опозиції?), то це поразка всіх 
нас, українців, тому що таким чином ми йдемо не в тому напрямку. 

– Маємо запитання радіослухача. 

Слухач: Стався на днях конфлікт Анатолія Гриценка з фракцією «Батьківщина». Його не 
допускають. Ми знаємо Гриценка як чесну, порядку, відповідальну людину. Чи можете Ви 
пояснити, пане Кличко, чому відбувається у лавах опозиції такі конфліктні ситуації? І якось не 
досить прозоро єднається громадське суспільство, яке хоче змінити правила гри в Україні. 

– З великим задоволенням я зміг би відповісти чітко, якщо б… І я впевнений, якщо на 
цьому місці буде Арсеній Яценюк, голова фракції «Батьківщина» у Верховній Раді, він зміг би 
чітко, аргументовано відповісти на всі Ваші запитання. Я є голова фракції УДАР, відповідаю за 
фракцію і можу коментувати всі дії, які відбуваються в нашій фракції. 

Що стосується внутрішньофракційних конфліктів, воно, можу сказати, не додає цій 
політичній силі. На жаль, таке відбувається. Але я хочу уникнути коментарів. 

– Так чи інакше Ви не уникнете відповідальності, пане Кличко, оскільки люди, які 
підтримують громадський рух, який у всьому світі вже назвали Євромайданом, сприймають і 
Арсенія Яценюка, і Олега Тягнибока, і Вас як лідерів об’єднаної позиції. 

Зокрема друга частина питання, яка прозвучала, стосувалася прозорості стосунків з 
громадськими організаціями. Головне, про що запитують люди, а журналісти Радіо Свобода 
щодня спілкуються з людьми на Майдані, то це про перспективи розвитку і поширення 
Євромайдану в регіонах і співпраці парламентської опозиції з громадськими організаціями. Яка 
тут тактика і стратегія УДАРу? 

Наприкінці тижня я від’їжджаю до людей, де будуть зустрічі з громадськими 
організаціями, будуть відвідування Майданів 

– Я стовідсотково впевнений у тому, що Майдан повинен розростатися, Майдан повинен 
бути не тільки в Києві, повинен бути і підтримуватися також в інших місцях України. Ми 
знаємо, що такі Майдани відбуваються у Донецьку, в Харкові, не тільки в західній Україні, у 
Дніпропетровську. 

І моє завдання, яке я поставив, уже цього тижня, наприкінці цього тижня я від’їжджаю 
до людей, де будуть зустрічі з громадськими організаціями, де будуть відвідування Майданів. І 
я впевнений, що ми всі, українці, повинні об’єднуватися з бажанням змінити країну. 

Я розумію, що є багато громадських організацій, є багато різних бачень, як це повинні 
рухатися, в якому напрямку. Але ми розуміємо, що ми повинні вирішувати завдання крок за 
кроком. 

Перше наше завдання – ми всі хочемо, щоб наша країна розвивалася по європейських, по 
демократичних правилах гри. З цією владою зміни і реформи зробити неможливо. Це зрозуміло 
всім. І ми повинні домагатися дострокових виборів. Виборів президента, виборів Верховної 
Ради. Іншого шляху немає. І повинні об’єднатися. 

– Як Ви думаєте, скільки людей у регіонах підтримують таку точку зору опозиції? 

– Таку точку зору опозиції підтримує, згідно з соціологічним дослідженням, переважна 
більшість українців. Майже 80% українців кажуть, що країна рухається не в тому напрямку. 

– І за останніми дослідженнями, більше половини населення України підтримує той 
громадський рух, який називається Євромайдан. 

Вчені кажуть, що достатньо 1% населення у будь-якому населеному пункті і в громаді, 
якщо цей 1% добре організований, якщо він добре освічений, якщо ці люди володіють засобами 
комунікації, а головне, вміють разом працювати, щоб змінювати ситуацію на краще. 

Чи мають осередки УДАРу контакти з активними людьми, які не хочуть, наприклад, 
пов’язувати себе з політичною силою якоюсь, з партією, але вони хочуть змінювати країну і 
підтримувати ось це, про що Ви говорили, вимоги опозиції, бажання опозиції? 
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– Ми співпрацюємо з активними людьми. Ми намагаємося донести наші меседжі. Ми 
намагаємося об’єднати людей для спільної боротьби, для боротьби за зміни на краще для 
кожного українця. 

І кожен повинен розуміти, що він отримає із-за цих змін. Не тільки зміну влади, він 
повинен отримати зміни у своєму житті на краще. Яким чином? Ми також пропонуємо цей 
шлях. 

Одне хочу сказати, багато критики є. Так, ми ніколи цим не займалися, але ми вчимося, 
ми пробуємо, ми намагаємося, і ми робимо це. І у нас є достатньо непогані результати. 

– Але в Харків Ви не поїхали. 

Не відмінив свій візит, а переніс. Я в Харкові буду 

– Я в Харків не поїхав. Не відмінив свій візит, а переніс. Я в Харкові буду. І можу Вас 
запевнити у цьому. 

– Чому я Вас запитую? Був у нас відомий політтехнолог Олег Медведєв напередодні тих 
подій, які були в Харкові. Він зокрема сказав таку річ, що Громадська рада Майдану, на його 
думку, – це організація, в яку проникли люди влади, люди Банкової, це якийсь проект 
адміністрації президента. Мовляв, їхнє завдання – розколоти рух, від’єднати опозицію від 
громадського руху, від громадських організацій, створити конфронтацію, внести туди якийсь 
розкол, щоб це зробило більшими проблеми для громадського руху і опозиції від того, які вони 
існують 

Пане Кличко, чи поділяєте Ви цю думку? 

– Я не поділяю цю думку. Якщо ми будемо ворогів шукати і не прислуховуватися до 
бажання організацій, рухів… Ми повинні спілкуватися, ми повинні сідати за круглий стіл і 
виносити рішення разом. Якщо ми разом виносимо рішення, то ми вже далі повинні рухатися і 
виконувати це рішення. 

– Запитання ще одного слухача. 

Слухачка: Пане Кличко, скажіть, будь ласка, чи не вважаєте Ви, що в першу чергу 
потрібно змінити парламент, перевибори? Тому що від парламенту дуже багато залежить. Тоді 
можна і повноваження президента змінити, і все. 

І друге запитання. Скажіть, будь ласка, що Ви будете робити, як все-таки той наш суд 
приватний зніме Вас з перегонів президентських? 

Влада намагається зробити все, щоб знищити мене як основного конкурента Януковича 

– Влада на сьогоднішній день намагається зробити все, щоб знищити мене як основного 
конкурента Януковича. Вони поширюють чутки, що Кличко  не громадянин України. Вони 
поширюють чутки, що не маю балотуватися на посаду президента. 

– Що Ви податки не платите в цій країні. 

З 1991 року я є громадянином України прописаний у Києві. Я – українець! ЦВК завтра 
звернеться до КСУ з поданням щодо процедури застосування норми Конституції щодо 
постійного проживання на території України. Жодних підстав зняти мене з виборів немає! А все 
інше від лукавого 

– Що податки не плачу. І намагаються стільки чуток, стільки брехні. Це називається 
«Ласкаво просимо, в українську політику!». 

Ще раз хочу запевнити кожного: немає ніяких підстав зняти мене з балотування на 
посаду президента України! Від дня оголошення України від 1991 року я є громадянином 
України, я весь цей час мешкав у Києві, прописаний у Києві. 

Так, дійсно, я як спортсмен, а спорт не може бути обмежений рамками однієї країни, 
від’їжджав і боксував. Але всі знають, де поєдинки ці не відбувалися б, будь-яка країна – 
завжди піднімався український прапор і лунав український гімн. І я завжди наголошував, що я – 
українець! А все інше – це намагання. 

Також ще, за моєю інформацією, ЦВК завтра звернеться до КСУ з поданням щодо 
процедури застосування норми Конституції щодо постійного проживання на території України. 
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Це стосується мене, як кандидата у президенти. Робиться все, що завгодно, зараз для того, щоб 
не дати Кличку як основному конкуренту Віктора Януковича права прийти на вибори. 

Ще раз хочу наголосити: ніяких підстав зняти мене з виборів немає! А все інше від 
лукавого. Це по-перше. 

По-друге, ми розуміємо, які у нас суди. 

– Так от, як Ви будете захищати це своє право? Через суди чи в якийсь інший спосіб? 

– Якщо українські суди знову почнуть гратися в ці ігри, які їм будуть розповідати з 
Банкової, я впевнений в тому, що будемо підключати всі засоби, у тому числі європейські, 
міжнародні суди, щоб довести. 

Але я Вам сказав і це підтверджується всіма моїми діями та всією історією, що ніяких 
підстав знімати мене з виборів президента немає. І я зможу це доказати. У мене є стовідсотково 
залізні докази цього. Так що це не вийде. 

– Є ще одна річ. Кажуть, що опозиції зараз не дуже добре оголошувати єдиного 
кандидата від себе, оскільки, мовляв, президент знатиме хто це, тому вся сила 
адміністративного ресурсу і переслідування всі будуть стосуватися саме цього кандидата. 

Як сказав той самий Олег Медведєв, скласти «опозиційні яйця в одну корзину», а тоді 
президент знатиме, де вони, і зробить із них «яєчню». 

Ви не боїтеся. Ви взяли цей вогонь на себе. Ви говорили раніше і кажете зараз, що Ви 
будете балотуватися у 2015 році на президента. Це означає, що Ви готові до цього тиску? 

Мені немає чого боятися. Я працюю чесно, прозоро. Я хочу змінити цю країну. У мене є 
бачення. Я впевнений у своїй перемозі 

– Я хочу таке порівняння. Як ти йдеш у бій і знаєш, що тобі потрібно перемогти, на 
боксерський поєдинок, і думаєш: може, мене бити не будуть? Якщо ти готовий йти у бій і 
готовий перемагати, розумієш, що це буде непросто, ти повинен брати на себе відповідальність, 
ти повинен рухатися. 

Мені немає чого боятися. Я працюю чесно, прозоро. Я хочу змінити цю країну. Я хочу 
змінити Україну на краще. Я знаю багато прикладів. І в мене є бачення. Я розумію, що це 
велика відповідальність. Я, розуміюче це, що буде бій, непростий, готовий до цього. І я 
впевнений у своїй перемозі. 

– Там була друга частина питання у слухачки: чи не змінити нам парламент? 

– Нам потрібно перезавантажувати всю систему. Неможливо змінити парламенті і все 
зміниться. Парламент на сьогоднішній день «кишеньковий» у президента. І на сьогоднішній 
день уся влада сконцентрована в руках одного президента. Він обирався у парламентсько-
президентській республіці, а зараз у нас президентська влада, і вся відповідальність за всі дії, 
які відбуваються, і вся повнота влади  в одних руках. Це було у неконституційний спосіб 
зроблено. Але, по-перше, ми повинні повернутися до Конституції 2004 року. Це однозначно. 

– Через який механізм? Як це можна зробити? 

– Ми тиснемо на владу, ми закликаємо до круглого столу. 

– Без компромісу з народними депутатами позафракційними чи частиною фракції Партії 
регіонів це неможливо. 

– Тому тільки через вибори президента. Якщо так не йде, то через вибори президента. 
Повинен виграти позиційний кандидат, який готовий взяти на себе відповідальність для того, 
щоб сформувати більшість у Верховній Раді через вибори (це можуть бути дострокові вибори) 
для того, щоб повернутися до Конституції 2004 року. 

– Ви як лідер фракції УДАР ведете переговори, ваші колеги по фракції з нардепами, які 
входять у провладну більшість, щодо того, щоб таки повернутися до Конституції 2004 року? Чи 
є такі люди в парламенті, готові піти вам назустріч? 

Багато депутатів із Партії регіонів залякані. В особистих розмовах у Верховній Раді 
підтримують. Але офіційно висловити свою думку ще бояться 
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– Влада на сьогоднішній день розраховує тільки на одне: силове залякування, 
залякування всіх громадян України, у тому самому числі багато депутатів із Партії регіонів 
також залякані. Вони розуміють, що на сьогоднішній день країна не розвивається. Але вони 
бояться, ще бояться висловити свою думку. 

В особистих розмовах у Верховній Раді, які я веду, спілкуючись з різними депутатами, 
вони підтримують. Але офіційно, перед журналістами висловити свою думку ще бояться. 

– Головне, щоб вони не побоялися проголосувати, якщо таке питання буде ставитися на 
голосування. 

Якщо буде таємне голосування, зможуть надати голоси 

– Я впевнений у тому, що якщо такі питання будуть ставитися, і це буде таємне 
голосування, вони зможуть надати голоси. 

– Запитання ще одного слухача. 

Слухач: Пане Кличко, я Вам бажаю всіляких успіхів! У Вас готова команда, якщо Вас 
відправлять на президента, Ви можете. Я з Харкова. Я – підполковник у відставці, пенсіонер, 
маю 78 років. А за Вас буду голосувати. У вас прем’єр є Яценюк, у вас міністр закордонних 
справ є Порошенко, у вас міністр фінансів є Віктор Пинзеник. В принципі, у Вас є команда. Не 
зважайте і все буде добре. Удачі Вам! І хай щастить! 

– Вам уже розписали команду. Бачите? 

– Я хочу подякувати за довіру! І це дуже велика відповідальність. І я зроблю все, щоб ні 
в якому разі не розчарувати. Ми формуємо команду і закликаємо людей: приєднуйтеся до нашої 
команди. Одна людина ніколи не спроможна зробити зміни. Це завдання для команди. Це 
завдання для кожного з нас. 

– Команда дуже потрібна, колись ось така ситуація, яка зараз у країні. По суті, це 
політична криза. І щодня відбуваються якісь події, які викликають велике занепокоєння в усіх 
людей, в якому регіоні вони не жили б. 

Чи знаєте ви, як протидіяти провокаціям? Тому що, зокрема події під Києво-
Святошинським судом, попередні події вказують на те, що це чи найскладніша річ задля того, 
щоб утримати рух Євромайдан у мирних рамках. 

– Ми спілкуємося з людьми, які відповідальні за 10 людей. Ми розбили всіх учасників, 
активних учасників Майдану на десятники, сотники. Кожен відповідає за тих людей. І ні в 
якому разі не піддаватися на провокації, яких, на жаль, відбувається дуже багато. І завдання 
влади, щоб цими провокаторами вибити з нормального русла Майдан, щоб були провокації, 
щоб очорнити. 

– А Ви досліджували тих, кого називають «провокаторами»? Це люди, які просто 
свідомо хочуть якихось екстремальних дій, тому що вони вже втомилися чекати, чи це все ж 
таки якісь проекти влади, щоб зробити опозиції черговий урок того, що їй не треба займатися 
такою політикою? 

– Я впевнений у тому, що це проекти влади. А багато людей також піддаються на ці 
провокації. Я був учасником подій на Банковій. Я бачив це. Я зупиняв людей і звертався до них, 
щоб ні в якому разі не влаштовувати силовий сценарій. Багато таких, можна сказати, «гарячих 
голів» казало: зараз ми підемо штурмом на «Беркут», ми візьмемо каміння, ми будемо 
відстоювати. Я сказав: ні в якому разі силового протистояння, це мирна демонстрація! 

І будь-які спроби силового втручання дають підстави нас, у першу чергу опозицію, 
звинуватити у тому, що ми причетні до таких речей, які дуже негативно можуть сказатися на 
цей мирний тиск, на мирну демонстрацію. І я впевнений, що наша сила в цьому. Якщо ми 
будемо звертатися до силових дій, я впевнений, що перспектив немає, великі ризики, і ніхто нас 
в цьому підтримувати не буде. 

– Тоді до яких дій? Тому що всі, хто підтримує рух Євромайдан, очікують від опозиції 
якогось плану. Зокрема на останньому Вічі говорили про всеукраїнський страйк. Хай 
короткостроковий, але страйк. У чому він проявляється? 
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– Влада дуже боїться цього страйку. І як було оголошено про страйк, то терміново пішло 
стільки інформації, що нездатні це зробити, що це погано і так далі. Тобто вони реагують на це. 

Я впевнений у тому, що (я вже казав це, що соціологічні дослідження показують) майже 
80% українців кажуть: країна рухається не в тому напрямку, ми не бачимо перспектив для себе, 
перспектив для своїх дітей, перспектив для своєї родини, ми вже втомилися чекати і хочемо 
наступних кроків. 

Я впевнений, що у конституційний спосіб ми можемо змінити сьогоднішню владу. Тому 
закликаємо всіх людей приєднуватися до страйку. Це буде попереджувальний страйк. Ми 
вирішимо, чи на півгодини, чи на годину. Люди можуть зупинитися, зупинити підприємства, 
вийти на вулицю зі своїми вимогами до сьогоднішньої влади і казати, що в цих умовах ми не 
можемо жити, у цих умовах ми не хочемо працювати, і ми вимагаємо зміни влади, ми 
вимагаємо, щоб нас почули. 

І ті дії, які відбуваються на Майдані, всі вимоги, які ми висунули, на жаль, влада робить 
вигляд, що нічого не відбувається. Вона нічого не чує, не хоче бачити. На жаль, ніхто за ці дії 
не відповідає. 

– Влада бачить багато. Зокрема, Микола Азаров сьогодні на засіданні уряду звинуватив 
опозицію у використанні дитячої праці. Він розповідав про 12-річну дівчинку. 

– Азаров може сказати, що на Майдані дітей їдять. І так далі. Я таких випадків не знаю. 

Люди приходять на Майдан, приходять з дітьми. Багато на Віче приходить людей всією 
родиною. Але щоб там діти працювали, то такого я не бачив. І не звертайте увагу на ці 
провокації, які ми чуємо кожен день зі сторони влади. 


